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سخنگوی ارشد نیروهای مسلح در اظهارنظری دیرهنگام، بیان کرد: امروز 
کسانی با تبلیغ کردن رأی مردم را می گیرند، اما پس از کسب رأی، سیلی 
به سرباز می زنند؛ کسی که به سرباز سیلی بزند به نیروهای مسلح و امنیت 

کشور سیلی زده است.
به گزارش ایلنا، سردار سرتیپ ابوالفضل شکارچی سخنگوی ارشد نیروهای 
مسلح در نشست خبری با موضوع خدمت سربازی اظهار داشت: مدتی است 
اشخاص  توسط  بحث هایی  عمومی  وظیفه  خدمت  و  سربازی  خصوص  در 
حقیقی و حقوقی مطرح می شود که افکار عمومی را تحت تأثیر قرار داده و 

لذا جلسه امروز به منظور آگاهی بخشی در همین زمینه است.
وی در ادامه گفت: در دوران هشت سال دفاع مقدس قریب به شش میلیون 

رزمنده داشتیم که از این تعداد سه میلیون سرباز بودند.
از کسانی که صحبت های غیرکارشناسی درباره  با گلایه  سردار شکارچی 
زمینه  این  در  برخی ها  امروز  متأسفانه  افزود:  می کنند،  سربازی  خدمت 

وعده های پوچ، بدون پشتوانه، غیرعقلانی و غیرمنطقی را مطرح کرده اند.
وی اضافه کرد: این اشخاص بدون مشورت با نیروهای مسلح، اظهارنظرهایی 

می کنند، وعده هایی غیرقابل تحقق می دهند و دشمن را شاد می کنند.
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح با بیان اینکه امروز برخی ها می گویند سرباز 
زیاد دارید و عمرشان تلف می شود، گفت: از ۱۰۰ سربازی که در نیروهای 
مسلح باید داشته باشیم، ۶۰ درصد حاضر هستند و ۴۰ درصد کسری داریم 

که بار آن ها بر دوش حاضرین است.
کیلومتر  هزار  هشت  از  سربازان  امروز  کرد:  خاطرنشان  شکارچی  سردار 
مرزهای کشور دفاع می کنند و اگر این سربازان حضور نداشته باشند، باعث 

نفوذ و ورود اشرار و ورود مواد مخدر به کشور می شود.
مثال  را  سوئد  سربازی، کشور  حوزه  در  برخی ها  امروز  اینکه  بیان  با  وی 
مثال  برخی ها  که  سوئد  کشور  شرایط  با  ما  کشور  شرایط  افزود:  می زنند، 
می زنند، تفاوت دارد. آن ها برای تأمین امنیت به سایر کشورها پول می دهند 
تا امنیت خود را برقرار کنند، اما ما خودمان امنیت خودمان را تأمین می کنیم.

پیرامون  کشورهای  امروز  داد:  ادامه  مسلح  نیروهای  ارشد  سخنگوی 

باوجود  البته  و  می کنند  تأمین  کشورها  دیگر  را  امنیتشان  هم  خودمان 
هزینه های زیاد، از ناامن ترین کشورهای جهان هستند؛ لذا کسانی که راجع 
موقعیت  گرفتن  نظر  در  بدون  نباید  می کنند،  صحبت  سربازی  موضوع  به 

استراتژیک و ژئوپولوتیک کشور حرفی بزنند.
به گزارش دفاع پرس، سردار شکارچی اینگونه صحبت ها را باعث آسیب 
رساندن به امنیت ملی و امنیت کشور عنوان کرد: ما امروز موضوعی به عنوان 

»سرباز اجباری« نداریم، بلکه »خدمت موظفی« داریم.
وی اظهار داشت: امروز نیروهای مسلح ما تنها نیروهای مسلح جهان است 
که مردم پایه است و نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران در عرصه های 
با اشرار  با کرونا و مقابله  امدادرسانی به سیل زدگان و زلزله زدگان، مقابله 

حضور دارند.
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: ما امروز 

به میزان دو برابر به نیروهای پایور نیاز داریم.
سردار شکارچی با بیان اینکه امروز حقوق کامل سربازان که در قانون مصوب 
شده پرداخت نمی شود و خیلی ها نسبت به این موضوع ایراد می گیرند، گفت: 
در دو سال گذشته با تلاش های صورت گرفته حقوق سربازان افزایش بیش 

از ۳۵ درصدی داشته است.
این مقام ارشد نظامی ادامه داد: با تمامی افزایش های صورت گرفته، امروز 

میانگین حقوق سربازان نیروهای مسلح ۵۸۰ هزار تومان شده است.
این مقام ارشد نظامی در پاسخ به سؤالی درباره حذف سربازی اجباری عنوان 
کرد: مطرح کردن موضوع سربازی جلوی دوربین ها و خبرنگارها یک کار 
شعاری و انتخاباتی است؛ امروز کسی از نیروهای مسلح برای حل مشکلات 

سربازی دعوت نکرده است.
اینکه در موضوعاتی که مطرح می شود، هیچ گونه هماهنگی با  بیان  با  وی 
با مطرح  دنیا  افزود: در کجای  نشده است،  انجام  نیروهای مسلح  ستاد کل 
کردن چنین مسائلی با امنیت ملی کشور خود بازی می کنند؟ برخی مسائلی 

که گفته می شود، حتی در زمین دشمن بازی کردن است.
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح ادامه داد: نماینده مجلس شورای اسلامی از 
مجلس شورای اسلامی جداست و ما با مجلس هماهنگ هستیم؛ اینکه نماینده 

مجلس چنین مسائلی را مطرح می کند، باعث تشویش اذهان عمومی است.
سردار شکارچی با بیان اینکه امروز برخی ها در خصوص سربازی موضوع 
مناظره را مطرح می کنند، گفت: امنیت ملی را با مناظره نمی توان تأمین کرد، 

بلکه باید بحث های تخصصی شود.
وی تأکید کرد: ستاد کل نیروهای مسلح این آمادگی را دارد تا در مبحث 
تغییرات در سربازی ورود کند؛ اما ما با طرح حذف خدمت سربازی مخالف 

هستیم.
سیلی خوردن  ماجرای  به  همچنین گریزی  مسلح  نیروهای  ارشد  سخنگوی 
تبلیغ  با  امروز کسانی  بیان کرد:  زد،  مجلس  نماینده  از  وظیفه  سرباز  یک 
کردن رأی مردم را می گیرند، اما پس از کسب رأی، سیلی به سرباز می زنند؛ 
کسی که به سرباز سیلی بزند به نیروهای مسلح و امنیت کشور سیلی زده 

است.
سردار شکارچی افزود: هنوز با بازپرسی که در بابل با سرباز برخورد کرده 
است، هیچ گونه برخوردی نشده است و این جای گلایه دارد؛ ما به عنوان ستاد 
نماینده مجلس شاکی هستیم؛ زیرا  بابلی و  بازپرس  از  نیروهای مسلح  کل 

آن ها به جای حل مشکلات سربازان به آن ها سیلی می زنند.
این مقام ارشد نظامی با بیان اینکه قانون در جمهوری اسلامی ایران برای همه 
یکسان است، در واکنشی که دیرهنگام به نظر می رسد، خطاب به افرادی 
که به سربازان تعرض کرده اند، گفت: هر سربازی سازمانی دارد و شما حق 
با مجری  با آن برخورد کنید؛ شما در حالی که قانون گذار هستید،  ندارید 

قانون برخورد می کنید!

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح در نشست خبری:

* سربازی حذف نمی شود

*طرح مسائلی چون حذف سربازی توسط نماینده مجلس، باعث تشویش اذهان عمومی است

*امروز حقوق کامل سربازان که در قانون مصوب شده پرداخت نمی شود

است  معتقد  اسلامی  شورای  مجلس  نود  اصل  کمیسیون  رئیس  نایب 
سربازی اجباری، آسیب زا و یکی از عوامل افزایش سن ازدواج است.

جایگاه  اهمیت  بر  تأکید  با  رابطه  این  در  شجاعی  تابناک،  گزارش  به 
دارد  نیاز  سربازی  خدمت  به  کشور  و  نظام  اینکه  گفت:  سرباز،  نیروی 
موضوع ورود  این  به  ما  باعث شد  منتها چیزی که  است،  مسلم  امر  یک 
مختلف  آسیب های  با  کشور  نیاز  این  پاسخ  که  بود  این  باشیم،  داشته 
فرهنگی-اقتصادی  مختلف  بخش های  در  و  می شود  داده  بی شمار  و  متعدد 
از جمله خود سربازان  و  به جامعه  وارد کردن آسیب های جدی   در حال 

هستیم.
 وی افزود: استحضار دارید که سربازی در بهترین فصل عمر و در بهار 
در  شرکت  از  ما  عزیز  سربازان  که  عمومی  حس  و  می شود  واقع  عمر 
خدمت سربازی دارند عموماً حس مثبتی نبوده است. حالا این مواردی که 
از  ناشی  ما خودمان می بینیم، هم  است که  بنده عرض می کنم آن چیزی 
نظرسنجی های معتبر و رسمی است که عموماً حس خوبی نسبت به سربازی 
ندارند؛ بنابراین به نظر ما رسید که وارد این موضوع شویم و تا جایی که 

ممکن است آسیب های این مسئله را کاهش دهیم.
کنونی  شرایط  آسیب های  تشریح  در  نود  اصل  کمیسیون  رئیس  نائب   
سربازی اجباری، بیان داشت: آسیب های این موضوع چیست؟ آسیب های 
در  ازدواج  سن  که  عواملی  مهمترین  از  یکی  اینکه  مثل  فراوان  فرهنگی 
وارد  درحال  مسئله  این  است،  سربازی  خدمت  است،  رفته  بالا  ما  کشور 

کردن آسیب های جدی به جوانان ما است.

 وی افزود: یا اینکه استعدادهایی که در جوانان ما وجود دارد و به خصوص 
در این دو سه دهه اخیر ضریب استعدادی جوانان ما بسیار ارتقاء پیدا کرده 
است، ولی ما داریم آن استعداد را در نیازی که صد سال پیش سیستم آن 
تنظیم شده مصرف می کنیم و به نظر ما این اسراف است. اسراف است که 
این مقدار از استعداد را در یک همچنین مقوله ای به این شکل دارید مصرف 
می کنید، بنابراین برای کاهش این آسیب ها ما انگیزه پیدا کردیم که وارد 

این موضوع شویم.
نتایج حاصله  و  زمینه  این  اقدامات صورت گرفته در   شجاعی در تشریح 
اظهار داشت: دو اقدام مؤثر تاکنون صورت پذیرفته است، یک اتفاق این 
ما  و  داشت  ورود  موضوع  این  در  نود  اصل  کمیسیون  واقع  در  که  بود 
برگزار  کمیسیون  در  ایشان  معاونین  و  دفاع  محترم  وزیر  با  را  جلسه ای 
کردیم، در موضوع حقوق سربازان که مطابق با قانون باید یک حقوقی به 
سربازان پرداخت شود که متأسفانه بین ۲۰ تا ۳۰ درصد آن چیزی که قانون 
تعیین کرده بود پرداخت می شد. ما این را از وزیر دفاع مطالبه کردیم و 

ایشان فرمودند که ما بودجه نداریم برای پرداخت حقوق سربازان.

 وی ادامه داد: پاسخ ما هم این بود که شما اگر به کارمند خودتان بخواهید 
می رود جزو  این  می شود؟  باشید چه  نداشته  پول  و  کنید  پرداخت  حقوق 
توافقی  لذا یک  اجرا شود؛  این  باید  درباره سربازان هم  بنابراین  معوقات، 
صورت گرفت و با پیگیری که کمیسیون انجام داد وزیر قانع شد که این 
حقوق به شکل کامل دیده شود و هرچقدر قابل پرداخت بود، پرداخت شود 

و باقی به عنوان معوق بیاید.
 نماینده ابهر افزود: اقدام دوم هم این بود که در بودجه ۱۴۰۰ یک افزایش 
خیلی خوبی در بودجه ای که برای حقوق سربازان دیده شده بود آمده و حتماً 

وضعیت حقوق سربازان امسال بهتر از سال ۹۹ خواهد بود.
 شجاعی در پاسخ به این سؤال که »اکنون ۳ میلیون مشمول غایب در کشور 
داریم و چرا فروش سربازی به غایبان برای تأمین حقوق سربازان اعزامی 
مدنظر قرار نمی گیرد؟«، ابراز داشت: اینجا یک نکته این است که رویکرد 
ما در موضوع سربازی باید عادلانه باشد و به نحوی نباشد که کسانی که 
پول دارند بتوانند با پول از سربازی معاف شوند یا انجام ندهند و کسانی که 
پول ندارند مجبور شوند که سربازی بروند. این به نظر ما حاکم کردن پول 

است و مطلوب ما نیست. در نتیجه پیشنهادی که ما داریم این بود که 
یک حقوق حداقلیِ کاملی که متناسب با فضای حقوقی و درآمدی کشور 
باشد، برای سربازان در نظر گرفته شود که این انگیزه می دهد تا به سربازی 

حتی به عنوان شغل نگاه شود.
 وی ادامه داد: با شرایط کنونی که در جامعه وجود دارد حتی فرد می بیند 
او  به  این  باشد،  داشته  دریافتی ای  چنین  نتواند  شاید  هم  باشد  بیرون  اگر 
انگیزه می دهد که در خدمت سربازی باشد و حقوق کامل را دریافت کند 

و بسیاری از آسیب ها را هم این می تواند از بین ببرد.
 نایب رئیس کمیسیون اصل نود مجلس در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه 
آیا تاکنون به مجلس از جانب نیروهای مسلح تذکری پیرامون اینکه مثلًا 
»در موضوع سربازی دخالت نکنید و این موضوع در اختیار شما نیست و 
ببینید اولًا مطابق  با نیروهای مسلح است« داده شده است؟ گفت:  مرتبط 
بنابراین  دارد،  را  موضوعات  همه  در  ورود  حق  مجلس  اساسی  قانون  با 
طبیعتاً  منتها  نکنید.  این موضوع ورود  در  بگوید که شما  نمی تواند  کسی 
 باید در این مسئله یک همکاری بین مجلس و نیروهای مسلح وجود داشته 

باشد.
 وی در پایان تصریح کرد: از این جهت بعضی از مخالفت ها را بعضی از 
بخش های نیروهای مسلح داشتند که طرح این موضوع به مصلحت نیست 
تعامل و  اما خب مجلس هم تشخیص خودش را دارد و طبیعتاً در فضای 
گفت وگو با این بزرگواران ما باید موضوع سربازی را دنبال کنیم و پیش 

ببریم.

نایب رئیس کمیسیون اصل نود مجلس:

کسی نمی تواند بگوید که نماینده مجلس در موضوعی ورود نکند


